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Uhåstoriador Roberto Fernández va relievar aldr CIficialment Joan Viñas coffil a nou nector de Xa UnÌversitat de I-leida. Va
prendne possessió del eàrreÐ en iln acte solemne, em què va dexnanan a la Genenalitat que els ajustos pressupostaris no
afectin el personaå ni la docència, perquè seria periudicial per aås alumnes i "Flipotetaråa el futur" de la t}d{".

Fernández reclam
retallada no afect¡
El nou rector pren possessió i demana que els ajustos "no hipotequin" la universitat
s. EsPfN
I LLEIDA lEl nou rector de la Uni-
versitat de Lleida (UdL), Rober-
to Fernández,va demanat ala
Generalitat que els ajustos pres-
supostaris no afectin el personal.
"Encara no sé de quant serà la
retallada, però intentarem per
tots els mitjans que no siguin en
capítolI þenonal) ni en docèn-
cia, que és sagrada", va dir des-
prés de l'actesolem:re en què va
prendre possessió.Abans, en el
seu discurs, va afirmar: "Ente-
nem alguns dels ajustos, però no
es poden fer a còpia de rebaixar
la quantitat i qualitat del profes-
sorat, en perjudici dels estudi-
ants i hipotecant el futur de la
nostra tniversitat".Tämbé va re-
clamar que no hi hagi retallades
en personal d'Administració i
seryeis i va advocar per continu-
ar potenciant la investigació.Ai-
xímateix, va destacar que "sen-
se unitat interna de propostes i
d'acció hi haurà debittat davant
delspodenpolítics a¡nb els quals
s'ha de negociar".

Igual que el seu antecessor, Jo-
anViñas; Fernríndez va instar el
Govern a tindre en compte que
la UdL ha "fet els deures" en
època d'ajustos, de manera que
"no seria lògica" una retallada
lineal. "Els primeñi a comprome-
tre'ns amb el treball hem sigut
nosaltres", va destacar, i va ad-
vertir al conseller d'Economia i
Coneixement, Andreu Mas-Co-
lell, que va presidir l'acte, que
"quan faci falta, sentirà en veu
alta les nostres necessitats i els
nostres anhels", encara que va
matisar que "mai es tractarà d'un
memorial de greuges, sinó d'un
memorial d'aspiracions ".

Fernández va apostar per la
unitat d'institucions, societat i
universitat, la complicitat entre
empreses i investigació i la inter-
nacionalització.Va destacar que
Lleida, el Pirineu i laVal d'Aran
"nó haurien sigut el que són seq-
se la immensa força dinamitza-
dora de la UdLl' i va reivindi-
car el seu paper en el "progrés
de Catalunya". Es va compro-
metre a millorar el "funciona-
ment de l'Adminisbació" i a " ta-
cilitar la particþació" dels estu-
diants, i va dir que la UdL "ha
de ser una obstinada defensora
de la cataladítat, la llengua cata-
lana i els drets de la nosbra nació
a Espanya i Europa".

El nou iector incorpora 3 co-
ordinadors, a més de 9 vicerec-
tors, tot i que va assenyalar que
el cost econòmic de l'equip és si-
milar al deViñas.Vapromehe un

govern ferm, però dialogant, en
què "l'important no és que el rec-
tor tingui raó, sinó que es facin
les coses el millor possible per a
la UdL'l, i va oferir de nou al seu
rival a les urnes, Jaume Llove-
ras, incorporar-se al seu equip.
Fem¿índez y¿incidir en elfetque
dirigiran la Univenitat "sense re-
signar-nos, sense fatalismes ni
victimismes, amb tossuderia i
aportant el millor de nosaltres".

I JoanMñas es va acomiadar
després de 8 anys com a rec-
tor dient: "Les nostres justes
aspiracions no sempre hån tr,o-
bat solucions." Va qualificar
d'injust el "cafè per a toftom"
i va criticar que es posi en

dubte "l'eficàcia, capacitat i
rendibilif¿t de les ruriversitats
mal denominades territori-
als". "Estic segur que l'eficà-
cia de la nòstra gestió es tin-
drà en compte en la distribu-
ció pressupostària", va dir.

Mas-Colell indica
que lãiust serà

similar pera totes
les univenitats

I El consellerAndreu Mas-
Colell es va compromehe
ahir a la UdL que "quan
passi el xàfec i les disponi-
bilitats pressupostàries mi-
llorin, l'eficiència serà re-
compensada i la ineficièn-
cia, no. Els diners addicio-
nals quepuguemtindreno
aniran a pagar deutes dels
que no ho hagin fetbé."
D'aquesta manera, el con-
seller va insinuar que actu-
alment els ajustos econò-
mics no tindran en comp-
te aquestes qtiestions, sinó
que seran més generalit-
zats-. "Quan tornem a tin-
dre diners, mirarem qui ha
fet més mèrits i segur que
la UdL, que és excel'lent,
hi tindrà el seu paper", va
'destacar. El secretari d'Uni-
versitats, Antoni Cástellà,
vaindicar que la part vari-
able del finançament tin-
drà en compte "els deures
fets" i va admetre que "la
UdL ha tingut molt bones
dades", encara que va dir
que "s'han de fer compati-
bles amb la qualitat de la
docència i la investþció".
No va concretar si s'ha re-
baixat la retallada prevista
de 6,7 milions i va desta-
car que l'ajust general serà
del70%.Ya explicar que
l'aportació en personal de
les universitats hauriä de
ser del 90o/o iés,de mitja-
na, del L72%.

Roberto Fernández,saluda el públic durant la seua presa de possessió com a rector de la Ud[.

La sala dãctes es va quedar petita i abans de començar l'acte hi va haver problemes de protocol.
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Viñas shcomiada amb cítiques a la
"iniustícia" del "cafè per a tothom"
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Caractedstiqúes

I El primer edifìci d'investigació
biomèdica es troba al costat de
l'Hospital Arnau de Vilanova,
amb el qual està connectat. El se-
gon es construirà justament al
costat. Té'una superfície de 4.000
metres quadrats, distribuìTs en
soterrani i quatre plantes. Allot-
jarà 180 investigadors correspo-
nents a 20 dels 26 grups del
lRBLleida.

Pressupost

I La seua construcció ha costat
8,1 milions, dels quals 3,7 proce-
deixen de fons europeus Feder i

la resta, de préstecs reintegrables
concedits a la UdL en el marc del
parc científic.

lRBUeida

I lllRBlleida va néixer el 2004,Té
una plantilla de 235 investiga-
dors i investiga en les àrees dês-
très cel.lular en sistemes biolò-
gics, medicina iterapèutica expe-
rimental, models cel.lulars i mo-
leculars de patologies humanes,
neurociència i medicina clínica.
En el transcurs de l'any 2011 ha
desenvolupat 18 projectes com-
pet¡t¡us i un volum de 1 13 assa-
jos clínics.

Lleida reivindica I

En la inauguració d'un edifici destinat a la biomedicina al costat de I'Arnau i la col'locació de la
primera pedra del segon | | as-Ðmleåå æssægR.KR.ä * Ð8 rË & pxxåsær a *sÈ åå

dica, juntament amb I'agroali-
mentària" i va remarcar, diri-
gint-se al conseller, que "conti-
nuarem fent els deures amb el
convenciment que continuarem
tenint el seu suport". De fet; el
director de l'IRBlleida va voler
deixar clar que la demanda
d' aquestes infraestructures no
és un¿r qüestió de "reequilibri
territorial", sinó que considera
demostrada la solvència dels
seus investigadors.

Viñas va afirmar que les no-
ves instal'lacions donaran un
"fort impuls a la tasca dels in-
vestigadom, que fins ara estaven
en precari", i va destacar les "si-

nergies" que crea la seua ubica-
ció al cgstat de l'hospital. IJal-
calde, Angel Ros, va qualificar
l'IRBlleida com un "centre de
referència a Catalunya i a es-
cala internacional", alineat amb
la investigació agroalimentària.

Per la seua part, el conseller
Mas-Colell va dir que "Catalu-
nya juga a la primera lliga de la
investigació, tot i que encara no
pot aspirar a guanyar la Cham-
pions", i va afegir que el nou edi-
fici "és una instal'lació de fu-
tur que ajudarà a mantindre, im-
pulsar i fer créixer el paper de
Lleida en la investigació biomè-
dica, un dels seus punts forts".

Després de la inauguraciô les autoritats van visitar llnterior de lGdifici dlnvestigació blomèdica.

Viñas, en la col.locació de la primera pedra del segon edifici.

s.E.
I LLEIDA lAl matí, amb JoanViñas
encara com a rector, la Univer-
sitat de Lleida va inaugurar el
primer edifici d'investigació bi-
omèdica, ubicat al costat de I'Ar-
nau deVilanova, que allotjarà
180 investigadors de 20 dels26
grups que formen I'Institut d'In-
vestigació Biomèdica-Abans de
I'estrena, presidida pel conseller
d'Economia i Coneixement, An-
dreu Mas-Colell, va tindre lloc
la col'locació de la primera pe-
dra del segon edifici destinat a
aquesta finalitat, que es constru-
irà justament al costat del pri-
mer.

Un grup de treballadors de
l'Arnau que protestaven per les
retallades sanitàries van prota-
gonitzar una sonora xiulada da-
vant del conseller, que no es va
parar a parlar amb els manifes-
tants, encara que després es va
réunir amb dos dins de l'edifici
(vegeu la pàgina 7).

El director de l'IRBlleida, Xa-
vier Matías-Guiu, va destacar
que en deu anys Lleida ha mul-
tiplicat per tres la producció ci-
entífica en aquest àmbit i'ha
aconseguit la implicació de més
de cent empreses.Va destacar la
importància del nou edifici per
continuar incrementant la pro-
ducció i incorporar nous inves-
tigadors.A-més, va remarcar la
necessitat del segon edifici.Va
destacar que la UdL és "ex-
cel'lent" en investigació biomè-
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El Govern no farà obres noves durant un temps
Mas-Colell diu que la retallada a Salut, Ensenyament i Benestar estarà per sota de la mitjana

I LLEIDA I El conseller d'Economia
i Coneixement, Andreu Mas-Co-
lell, va reafirmar ahir a Lleida
que, encara que les retallades a
Salut, Ensenyament i Benestar
i Família es reduiran per sota de
la mitjana, "és naturd pensar
que amb un ajust del 10% tots
els sectors grans del pressupost
queden tocats d'alguna mane-
ra".

De fet, va indicar que, en ter-

mes relatius, el pressupost per a
aquests tres departaments es-
mentats fins i tot s'incrementa-
rà,ja que suposarà el70% del
total del pressupost destinat als
dotze departaments de la Gene-
rahtat, quan fins ata era wt 67 %o.

Mas-Colell va apuntar que per
poder reduir menys en aquests
tres departaments, en d'altres la
retallada serà més elevada.

Els que tindran un retallada

més gran 
-va afirmar- seran

Presidència, Vicepresidència,
Economia i Coneixement iTþr-
ritori i Sostenibilitat. "En inver-
sió i obra pública estarem un
temps en què dedicarem els di-
ners disponibles a pagar el que
està construït o el que està en
obres i s'ha d'acabar", va argu.-
mentar. Però no va concretar xi-
fres i va insistir que els ajustos
pressupostaris "no seran line-

als". En tot cas, va voler donar
un aire d'optimisme. "Si veiem
les retallades com una escala,
ara estaríem al replà per agafar
forces per a una nova empenta",
va dir, i va qualificar d"'indirec-
ta" programar la col'locació de
la primera pedra del segon edi-
fici d'investigació biomèdica el
mateix dia que l'estrena del pri-
mer. "Volen dir que ho hem de
fer", va admetre.


